
cia. El gobierno de La Generalitat está destinando 1.816
euros anuales por inmigrantes; el gobierno al que usted
representa está destinando 31,16 euros anuales.
(Aplaudiments) Con esto, con esto, ya tiene usted bastante.

Y, desde luego, lo que es una vergüenza es que ustedes
hagan demagogia de personas que sí que viven con angus-
tia, como consecuencia de una política catastrófica del señor
Rodríguez Zapatero y de su gobierno, que permite que en
este país haya más de un millón de personas sin tener los
papeles y la regularización adecuada. Esos son los que les
deberían preocupar. Y nada más en la Comunidad
Valenciana, 90.000 que estamos atendiendo desde la sani-
dad, desde la educación y desde los servicios públicos. Y
ustedes mirando para otro lado. (Aplaudiments i veus)

La senyora presidenta:

Tiene la palabra la ilustre diputada senyora Espí.

La senyora Espí de Navas:

Vamos a ver, hay algo que no es cuestión de intenciones,
sino demostrable, y usted tendrá que demostrar alguna vez
dónde están esos 1.300 millones que dice, porque es total-
mente falso, y el día que nos lo pueda demostrar en cifras y la
Sindicatura de Cuentas pueda recibir la información, nos
daremos por convencidos, porque usted sabe que no es cierto.

Todo lo que dice, señor presidente, que va a ir en nuestro
futuro anteproyecto de ley, le recuerdo que, artículo por artí-
culo, lo tiene el Plan valenciano de la integración, ¡todo!, sin
novedad, ¡firmado!, según lo que usted ha dicho, ¡firmado
corriendo y deprisa!, porque teníamos que cobrar la subven-
ción.

Explíqueme qué han hecho ustedes en el año 2007 con
los más de 3.500 millones de las antiguas pesetas que ha
dado el estado a esta comunidad. No figura ni en los presu-
puestos el desarrollo de ese gasto, y, es más, no lo han ni eje-
cutado. Desde el año 2005 al 2007 ustedes han percibido del
estado más de 60 millones de euros, algo así como 1.000
millones de las antiguas pesetas de... Perdón... (La senyora
presidenta desconnecta el micròfon de la trona)

La senyora presidenta:

Muchas gracias, señora Espí, (la diputada continua par-
lant sense micròfon) muchas gracias, señora Espí... ¡Señora
Espí, por favor!, ha consumido usted... (Veus) ¡Señora Espí,
la llamo al orden! (Aplaudiments)

Tiene la palabra el honorable conseller de Inmigración.
(Veus)

El senyor conseller d’Immigració i Ciutadania:

Pero, ¿en qué lío están metidos ustedes, señores del
Grupo Socialista? Mire usted, no los datos que usted dice sin
ninguna referencia, vaya a los presupuestos generales del
estado del Gobierno de España para este año. Para toda
España, para el fenómeno de la inmigración 198 millones de
euros: a la Comunidad Valenciana, 22.800.000 euros. Es
decir, nosotros tenemos el 16% de inmigración, ustedes nos
dan a nosotros el 11% de la cantidad que destinan a toda
España. Para toda España un crecimiento del 2,47%, a la
Comunidad Valenciana el 0,37%. (Veus) Lo miren ustedes
por donde lo miren, (aplaudiments) son una calamidad
nacional en el fenómeno de la inmigración. Están jugando
con la dignidad de las personas y están jugando con un fenó-

meno que, como ha dicho el presidente, es positivo, y uste-
des están llevando a la indignidad a miles y miles de perso-
nas que no cuentan con la financiación y la ayuda que se
merecen como seres humanos. (Veus)

Por lo tanto, ustedes han fracasado en esta cuestión y,
además, continúan queriendo mirar hacia otro lado, cuando,
además, el propio partido de ustedes está rectificando las
posiciones y está demostrando, como ayer demostró...

La senyora presidenta:

Muchas gracias...

El senyor conseller d’Immigració i Ciutadania:

...el ministro... (La senyora presidenta desconnecta el
micròfon del diputat)

La senyora presidenta:

...honorable conseller. (Veus i aplaudiments)

Per a formular la pregunta del Grup Compromís, té la
paraula la il·lustre diputada senyora Oltra.

La senyora Oltra Jarque:

Gràcies, senyora presidenta.
Senyor president, la nostra pregunta també va sobre este

tema, però li demane que, en comptes d’enunciats, ens diga
quines polítiques concretes –els enunciats ja els he escoltat
abans, perquè jo sí que l’escolte, senyor president– ha posat
en marxa el Consell per a afavorir la integració dels immi-
grants a la nostra societat i quin és el contingut del contrac-
te d’adhesió o d’integració o compromís dels immigrants
anunciat pel Consell.

Moltes gràcies.

La senyora presidenta:

Té la paraula el president del Consell.

El senyor president del Consell:

Gracias, señora presidenta.
Señorías.
Señora portavoz del grupo parlamentario, ya hice men-

ción, y voy a repetir en cualquier caso, expresar las medi-
das...

La senyora presidenta:

Señores diputados, por favor.

El senyor president del Consell:

...en concreto que el gobierno ha puesto en marcha, por-
que me parece esencial plantear esta propuesta desde la base
de lo que durante estos años ha sido un trabajo constante de
integración y de oportunidades abiertas a centenares de
miles de personas que han venido de fuera de nuestra comu-
nidad a vivir y a trabajar en nuestro territorio. De hecho, la
palabra, al final, de la que se está hablando es compromiso,
en concreto, es compromiso, en atención a lo que significa
la palabra, y en cualquier caso entre todos podremos buscar,
seguro, la mejor fórmula.
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En educación, decirle que se han incorporado 44.700
niños inmigrantes a nuestro sistema educativo. En este curso
hay 81.319 alumnos inmigrantes, lo que constituye el 11%
del total del alumnado. El 61% estudia infantil, el 38%,
secundaria. En la actualidad, por lo tanto, el 11% de la
población escolar es inmigrante.

El gasto anual destinado a educación del colectivo inmi-
grante es de 472 millones de euros. El ministerio solo nos da
un 3%. Además, se ponen en marcha programas dirigidos a
inmigrantes de integración de minorías, como el Programa
de acogida del sistema educativo (PASE), el Programa de
acompañamiento en primaria para (ininte l·ligible) ... de
refuerzo (Proa), el Programa de apoyo en secundaria y
Programa de compensación educativa, 620 profesores en
913 centros. Además, el programa Integra TIC en aulas
PASE con una inversión de 180.000 euros en funcionamien-
to en 114 aulas.

En sanidad, la Generalitat valenciana anualmente invier-
te unos 817 millones de euros en atención sanitaria a la
población inmigrante; se ha creado la figura del mediador
cultural en la red hospitalaria; hemos puesto a disposición
de los pacientes la llamada «cartera de servicios»; hemos
incrementado el número de profesionales, hoy cerca de
53.000 profesionales; hemos incrementado el transporte de
urgencias y emergencias; y en cuanto a las infraestructuras
sanitarias, en atención a que estamos atendiendo a más de un
millón de personas que no estaban previstas en el modelo de
financiación, estamos haciendo la inversión que antes le he
comentado.

En justicia se han creado nuevos órganos judiciales. Se
necesita la creación, de hecho, de nuevas plazas de juzgados
y tribunales, refuerzos e interinos, centros de reeducación de
menores, refuerzo del servicio de justicia gratuita, colabora-
ción con consulados de la Comunidad Valenciana en mate-
ria de trámites en registro civil y violencia de género.

En empleo y formación, creación de módulos específi-
cos, convenio para la reconversión laboral de la población
inmigrante, organización de cursos y talleres dirigidos la
formación de más de dos mil inmigrantes. En acogimiento,
orientación y asesoramiento, red de agencias de mediación
para integración y convivencia social, servicio de orienta-
ción y seguimiento para la recogida de las personas extran-
jeras, desarrollo de programas de alojamiento temporal.
Vamos a duplicar las plazas de centros de acogida para inmi-
grantes y una especial sensibilización a través del
Observatorio Autonómico de la Inmigración.

En integración, políticas de integración de La
Generalitat. Somos líderes europeos en integración por la
inversión y por las propuestas que estamos realizando res-
pecto de la integración de la población inmigrante.
Acercamiento, también, de las nuevas tecnologías a la
población inmigrante, al servicio de su integración, fomen-
to del asociacionismo y codesarrollo, apoyo al funciona-
miento de asociaciones de inmigrantes, proyectos de code-
sarrollo durante todo este tiempo.

En definitiva, un enorme esfuerzo, medidas de todo tipo.
Entre otras, aquellas que tienen que hacer de nuestro territo-
rio un territorio de oportunidades de empleo y de prosperi-
dad para tantas familias que vienen a nuestra comunidad,
que son acogidas con toda la hospitalidad por todos nosotros
y que se van integrando y haciendo grande, además, la
Comunidad Valenciana en todos los parámetros, económi-
cos, sociales, culturales, porque la apuesta es la apuesta de
la integración total, de la suma total, y seguir haciendo de
nuestro territorio un gran territorio.

El compromiso del que hablamos, por lo tanto, es un
compromiso sobre la base de lo que hoy es una enorme y

apasionante realidad, de la que me siento satisfecho como
presidente de La Generalitat y que, para mí, no es otra cosa
que la gran oportunidad de la Comunidad Valenciana, que es
la población inmigrante integrada con fuerza e ilusión en el
presente y en el futuro de nuestra tierra. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Té la paraula la il·lustre diputada senyora Oltra.

La senyora Oltra Jarque:

Gràcies, senyora presidenta.
Mire, senyor president, principis rectors per a una políti-

ca d’integració, ¿quina integració volem? Com a horitzó
normatiu, cabria definir la integració com el procés d’incor-
poració dels immigrants a la societat valenciana en igualtat
de condicions, drets i obligacions, que genera una convi-
vència intercultural per mitjà de la qual puguen arribar a ser
participants actius de la societat conformant, com uns valen-
cians més, la vida social, econòmica i cultural de la
Comunitat Valenciana.

Esta convivència intercultural, que es tracta de posar en
peu entre tots, està basada en el reconeiximent de la diversi-
tat cultural, en la interrelació i el mestissatge i en la cons-
trucció d’una cultura cívica compartida producte de la inter-
acció i de la vida en comú... «Plan valenciano de la inmi-
gración», signat per vosté. Sembla que l‘oposició exigim
més el que vostés mateixos aproven.

Este Pla valencià per a la immigració 2005-2007 incloïa
191 mesures, no enunciats, que és el que vosté ens ha dit ací.
No mesures en sanitat i en educació, que, a més, suposa dir
que els immigrants..., quantificar els immigrants: ¿per què
no quantifiquen vostés a quants grossos o a quants rossos
se’ls fa l’educació o la sanitat pública? Això és xenòfob.
Distingir i dividir és xenòfob. Jo li preguntava mesures con-
cretes en immigració, en integració, a les quals vosté no me
contesta.

Incloïa, com dia, 191 mesures en camps tan diversos com
el de la vivenda, la formació i l’ocupació, la sanitat i l’edu-
cació, per citar només alguns exemples. Cap de les 191
mesures feia referència ni directament ni indirectament a la
necessitat d’establir un contracte d’integració –ara li ha dit
«compromís», cada dia canvien de paraula–, i sí, al contra-
ri, proposa polítiques actives per a afavorir la inclusió de la
interculturalitat i la igualtat.

A més, eixe pla tenia de finalitzar amb una avaluació, que
fins ara no coneguem, i han transcorregut quatre mesos del
final que vostés se marcaren.

L’activitat del Consell des de 2002, han segut 89 decrets,
ordes o resolucions, 50 convocatòries de beques, subven-
cions o premis, 16 nomenaments i cessaments d’alts càrrecs,
que és el que més els agrada a vostés, 12, creació o modifi-
cació d’òrgans de participació, i 9 assistències tècniques per
a estudis diversos. A això és al que s’ha reduït l’activitat del
Consell en matèria d’immigració, des de 2002 fins ara, a
això. Simplement, si som estrictes, l’activitat es reduïx al
nomenament o cessament d’alts càrrecs, que és el que més
els agrada.

Es va crear el Fòrum Valencià per la Immigració. Eixe
fòrum tenia com a missió posar de manifest la realitat social
del col·lectiu amb la participació dels immigrants. Porta tres
anys sense reunir-se. Bonica manera d’afavorir la participa-
ció. I ara es trauen de la mànega el contracte d’integració,
compromís o com li vullguen dir. ¿Amb quin objecte? Un
contracte, per definició, el conformen dos parts, ¿eh?, ¿qui
serà l’altra part?, ¿la Generalitat valenciana?, ¿la
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Conselleria d’Immigració? ¿Qui firmarà el contracte?
¿Vosté, senyor Camps, o el senyor Blasco? ¿Qui es farà la
foto? Perquè d’això es tracta, ¿no?, de qui es farà la foto.

¿I a què es comprometrà La Generalitat? ¿Garantirà a
l’immigrant que signe el contracte que no serà objecte de
discriminació? ¿Es comprometrà que rebrà igualtat de trac-
te en l’àmbit econòmic, social, cultural? ¿Com pensen
garantir això?

Moltes veus s’han alçat en contra d’este contracte,
col·lectius d’immigrants, sindicats, associacions, fins els
bisbes li ho han dit. És tan infantil pensar que amb un con-
tracte pot conduir a una societat lliure i justa com pretendre
abolir la pobresa per decret. Però, bé, aixina són vostés,
juguen a política i l’últim que s’han tret de la mànega és la
«parte contratante de la primera parte».

No obstant, li dic, el contracte discrimina i estigmatitza.
Res a veure amb la igualtat de drets i obligacions, res a veure
amb la igualtat davant la llei. El contracte llança un missatge
molt clar a la societat: la inferioritat de qui el signa.
Etnocentrisme i superioritat de raça: ¡quina bandera acaben
vostés d’enarborar! I ¿què vindrà després?: ¿una estrela groga
a la solapa?, (remors) ¿un triangle color rosa?, ¿o serà suficient
(veus) reconéixer-los pel color de la pell o l’accent al parlar?

Estos vents, senyor president, estos vents portaran tem-
pestats, i de les pitjors. No han tingut en compte les seues
pròpies dades, també del pla: el 10% de la població mani-
festa una clara actitud de rebuig a la immigració; i el 66%
no té actituds definides. Generarà més racisme i més xeno-
fòbia en eixa 66%, això és el que passarà. (Veus) I augmen-
tarà l’extrema dreta, que, de moment, se sent molt còmoda
amb vostés, però no sabem fins quan. (Veus i aplaudiments)

La senyora presidenta:

Muchas gracias, señora Oltra... Perdón... Muchas gracias.
(Veus)

Diez segundos, diez segundos...

La senyora Oltra Jarque:

Este discurs es construïx amb la convicció que els serà
favorable electoralment. I quan arriben les conseqüències,
que arribaran, aleshores, com sempre, miraran cap a un altre
costat. Qui gestionarà el conflicte que vostés hauran ali-
mentat?

Pregunte’s això, senyor president, abans d’equivocar-se i
provocar un mal irreparable. Ja va sent hora que assumisquen…

La senyora presidenta:

Muchas gracias, señora Oltra.

La senyora Oltra Jarque:

…les conseqüències del seus actes.
Moltes gràcies. 

La senyora presidenta:

Té la paraula el president del Consell.

El senyor president del Consell:

Gracias, señora presidenta.
Voy a aprovechar estos segundos que me quedan, que no

sé cuántos son... Cero cero, cero cero. (Pausa)

La senyora presidenta:

Enseguida…

El senyor president del Consell:

Voy a aprovechar estos segundos que me quedan para
intentar hablar con toda la cámara y explicarles que la
población de la Comunidad Valenciana ha aumentado casi
en un millón de personas durante estos años; que desde el
año 2000, el número de personas de fuera de nuestra comu-
nidad y de nuestro país se ha incrementado en un 369% en
relación a la población que venía de fuera en años anterio-
res; que ya el 16% de la población de nuestra comunidad es
de fuera de nuestro territorio; que Alicante es la provincia de
España con mayor proporción de personas de fuera de nues-
tra comunidad y que la Comunidad Valenciana es la tercera
comunidad autónoma con mayor número de población de
fuera de nuestro territorio.

Las inversiones, ya lo he dicho antes, 1.300 millones de
euros (interferències por so d’un mòbil) en materia de inte-
gración. Yo creo que integrar, entre otras muchas cosas, lo
que la sociedad de nuestra comunidad ha conseguido hacer
durante estos años, cerca de medio millón de personas de
fuera de nuestra comunidad están trabajando. Eso es, desde
luego, integrar.

Yo solo quería llevar una pequeña reflexión a la cámara
en relación a esta cuestión, y es lo que venimos exigiendo
creo que legítimamente, legítimamente desde el gobierno de
La Generalitat. Y además, abro esta pretensión a todos los
grupos parlamentarios, a aquellos que creen en nuestra
sociedad y a aquellos que claramente no creen en nuestra
sociedad. Y es que en estos momentos, y según además la
oficina presupuestaria… (Remors) Perdón. Es medio minu-
to, medio minuto. (Protestes)

Vengo a contestar y ustedes no me dejan ni dos segundos
para contestar. (Protestes) Esto es así. Ya se lo contaré, ya se
lo contaré yo al Grupo Parlamentario Popular, que estoy
convencido querrá escucharme.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Tiene la palabra la ilustre diputada, señora Mollà.

La senyora Mollà Herrera:

S’equivoca vosté, senyor Camps, si creu que el que vosté
fa ací és contestar i no capejar el temporal.

Però, bé, jo vaig a parlar del que vostés diuen en el seu
pla, que textualment diu: «Tot pareix indicar que hi ha un
grup de població minoritària d’inflexibles, el percentatge de
la qual està pròxim al 10%, que constituïx el sòl sobre el
qual s’assenta el gros del rebuig cap a la immigració. Al
mateix temps, hi ha possibilitats de creixement, segons els
contextos, fins almenys un 42%, sostre del distants pròpia-
ment dits. Entorn un 10% manifesta una actitud de clar
rebuig, mentre que l’altre extrem oposat, un 24%, es mostra
favorable a la integració. La resta, una majoria que se situa
al 66%, adopta unes actituds i posseïx unes conviccions
menys sòlides». Açò és el que diu textualment el seu pla.

Per tant, ¿quines creu que seran les conseqüències sobre els
posicionaments cap a la immigració d’aquest 66%, atenent els
discursos que vosté proposa en aquest contracte? Li recorde: un
10% està en una actitud clara de rebuig i podria arribar al sostre
del 42%. Això és el que vosté pretén fomentar, senyor Camps?
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El senyor conseller d’Immigració i Ciutadania:

Moltes gràcies.

La senyora presidenta:

Tiene la palabra el honorable…

El senyor conseller d’Immigració i Ciutadania:

Eixe percentatge residual a què vosté fa referència, que
manté postures xenòfobes i racistes, s’alimenta precisament
d’actituds tan intolerants com les que vostés acaben de dir
ací fa un moment. (Aplaudiments)

Esta és una comunitat… I jo, a més, li demanaria, li
demanaria… els demanaria a vostés que si vostés foren
capaços de representar el que deuen representar, retiraren
l’al·lusió que ha fet la senyora Oltra respecte d’una actitud
absolutament xenòfoba, racista i feixista, (aplaudiments)
que no cap, que no cap en el sistema democràtic espanyol ni
valencià. Eixes són les actituds que comporten això.

Mire, el que estem fent en esta comunitat és treballar i fer
polítiques actives al servici de les persones i, en este cas, al
servici de les persones més vulnerables, que són immigrants i
col·lectius de persones que arriben a esta comunitat, que tenen
oportunitats de treball, que els facilitem fórmules d’integra-
ció. I el que volem es donar-los encara més instruments per-
què estes persones es puguen introduir, es puguen integrar des
del respecte a les seues concepcions culturals, des del respec-
te a la seua forma de vore la vida, però també donant-los ins-
truments perquè coneguen el sistema de valors i el nivell de
convivència que tenim en esta comunitat.

I, per últim, dir-los, per últim, dir-los que el que estem
fent ací està ja posat en marxa en els països de democràcies
avançades més importants del món: Bèlgica, Holanda,
Suècia, Dinamarca, Regne Unit…

La senyora presidenta:

Muchas gracias, honorable conseller.

El senyor conseller d’Immigració i Ciutadania:

Això és el que vostés han de tindre… (Aplaudiments)

La senyora Mollà Herrera:

Senyor conseller, estarà d’acord amb mi que la pitjor
qualitat que té una persona és la hipocresia. I agafar-se de la
mà amb els bisbes en moments determinats i després donar-
los l’esquena, això és una actitud hipòcrita, i caldria mirar-
se qui la fa en aquesta cambra.

Però, bé, jo també vull parlar d’altres qüestions, que se
diuen en el seu pla, en el seu pla. Li recorde: «L’actitud dels
mitjans informatius és fonamental per a determinar una
visió subjectiva del tema de la immigració, particularment
pel que fa als mitjans públics d’informació. Quant a la major
o menor atenció que tenen els diferents mitjans al fenomen
objecte d’estudi, cal assenyalar que a Canal 9, el 80% de les
notícies emeses en relació amb la immigració són negatives
i es refereixen als successos, delictes, morts, prostitució,
màfies». Això és el que diu el seu pla.

«En suma, el tractament informatiu que es dóna al fenomen
de la immigració es presenta negatiu. Es presenta la immigra-
ció com un conflicte. El paper de les fonts oficials institucionals
és determinant en este aspecte». Això és el que diu el seu pla.

Per tant, jo li pregunte: quines creu vosté que seran les
conseqüències sobre el posicionament social respecte a la
immigració amb actituds clarament xenòfobes com les que
es manifesten a Canal 9? Pensa prendre mesures el Consell
enfront de Canal 9 per capgirar la situació i el dibuix que
fa…? (La senyora presidenta desconnecta el micròfon)

La senyora presidenta:

Gracias, señora Mollà.

El senyor conseller d’Immigració i Ciutadania:

Però, bé, vostés tenen… (Veus) Serà per una cosa només,
perquè –vaig a dir-li– Canal 9 l’única vegada que ha sigut
condemnada per sentència per una informació (protestes)
incorrecta ha sigut en l’etapa que governava el Partit
Socialista per no traure l’alcaldessa de València.
(Aplaudiments) L’única vegada. (Veus) No, no, no.

La senyora presidenta:

Señora Espí…

El senyor conseller d’Immigració i Ciutadania:

La única vez que han obligado a rectificar a Canal 9.
Espero, señora presidenta, que estas interrumpciones que

no cuenten a la hora del… (Remors)

I dir-li a vosté, dir-li a vosté, senyora diputada, que ha de
saber vosté una cosa: el primer que ha fet un pla d’immigració
en esta comunitat ha sigut el govern del Partit Popular. La
immigració no és de fa de quatre dies. El primer que ha fet una
anàlisi objectiva de quines són les qüestions relacionades amb
el fenomen de la immigració, ha sigut el Partit Popular. I no
hem tingut cap problema en assenyalar una sèrie de deficièn-
cies en el tractament dels mitjans de comunicació, en general,
de tots els mitjans de comunicació, sobre este fenomen.

La immigració és un fenomen positiu per a la societat
valenciana. És una font d’oportunitats que mos permet man-
tindre dinamisme econòmic, social i inclús institucional;
que permet, a més, que mos enriquim com a poble coneixent
altres cultures d’altres països. 

Però 732.102 immigrants en el cens de l’1 de gener de
2007, requerix que hui l’administració responsable del Partit
Popular fique nous mecanismes perquè estes persones
puguen integrar-se en el nostre model de convivència des
del respecte a les seues formes d’entendre la vida. Això és el
que fa el Partit Popular. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Moció subsegüent a la interpel·lació 
al conseller d’Infraestructures i Transport 

sobre política general de la conselleria 
respecte als ferrocarrils de titularitat 

de la Generalitat valenciana

La senyora presidenta:

Continuem amb el punt 9 del ple. Moció subsegüent a
la interpel·lació al conseller d’Infraestructures i Transport
sobre política general de la conselleria respecte als ferro-
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